
Zápis č.  29/(20‐23) 275 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 25. října 2022, 14:30 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT v Brně, Purkyňova 464/118 – E517 

 
Přítomni:  Adamczyková, Diviš, Komendová, Krouská, Lindovský, Pilátová, Pořízka, 

Sedláček, Smilek, Vacula 
Omluveni:    Kalina, Kouřilová, Obruča, Přikryl, Zahrádka 
 
Hosté:     Hladík, Kovalčík, Vala, Vašinová Galiová, Veselý, Weiter 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT v Brně 
3. Různé 
 
AD 1)  
Předseda  AS  FCH  zahájil  zasedání  a  dotázal  se,  zda  má  někdo  připomínky  k programu; 
připomínky nebyly vzneseny, proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování:   

  Pro:     10 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen tak, jak byl navržen. 
 
Zápis č. 274 byl členům Akademického senátu zaslán. Drobné úpravy byly zapracovány, ale 
po věcné stránce zápis zůstává nezměněný; proběhlo hlasování. 

Hlasování:   

  Pro:     10 

  Proti:     0 

  Zdržel se:   0 

Zápis č. 274 byl schválen. 
 
 
AD 2)  
Předseda AS předal slovo děkanovi fakulty, prof. Veselému: 

‐ ve středu 2. 11. 2022 proběhnou oslavy 30 let od obnovení činnosti FCH VUT v Brně 
‐ zahájení  projektu  dalšího  rozvoje  FCH  –  dostavba  areálu  fakulty  v budově  střelnice; 

ředitelé měli předat vedení požadavky svých ústavů na uspořádání prostor, především 
nových  laboratoří;  zatím  není  rozhodnuto  o  realizaci,  v současné  době  se  právně  řeší 
komplikace  kvůli neshodě  mezi  regulačním  a  územním  plánem  dotčených  pozemků, 
proto  mohou  vzniknout  problémy  s realizací  podle  dosavadního  návrhu,  který  dodala 
projektová kancelář; podle tohoto plánu má budova 2 podzemní a 4 nadzemní podlaží a 
spojení  se  současnou  budovou  FCH  je  plánováno  krytou  nadzemní  lávkou;  k tématu 
proběhla  diskuze,  zejména  ohledně  ceny  stavby  a  vybavení,  zaznělo  několik  dotazů: 
Diviš,  Kovalčík:  Počítá  se  se  zabudovanými  rozvody  tech.  plynů  (zejména  dusíku)? 
Odpověď  děkan:  Ne,  tyto  požadavky  nebyly  vzneseny,  počítá  se  jen  s rozvodem 
stlačeného  vzduchu  a  pro  tech.  plyny  umístění  velkých  zásobníků.  Doplňuje  Diviš:  Je 
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potřeba  umožnit  k těmto  zásobníkům  příjezd  dodavatelských  firem  –  plánovat 
manipulační prostor okolo zásobníků, které budou umístěny vně budovy. 
Sedláček: Jaké bude využití laboratoří, pokud nebudou na fakultě excelentní výzkumníci 
se svými projekty, pro které se část laboratoří plánuje? Budou prázdné? Dotazy souvisí 
s rozpočtem  fakulty/ústavů  a  navýšením  využívané  plochy.  Reaguje  děkan:  Laboratoře 
mohou být využívány i aktuálními zaměstnanci a jejich týmy, ředitelé při plánování svých 
nových  prostor  postupovali  zodpovědně  vzhledem  k udržení  co  nejnižších  využívaných 
ploch  pro  sestavení  rozpočtu;  tajemník:  bude  záležet  na  pravidlech  odvodů  za  metr 
čtvereční, vše závisí na obratech financí na jednotlivých ústavech. 
 

Pokračuje tajemník: dle informací z teplárny dojde ke zdražení tepla o 120%, což je za dobu 
posledních dvou let zvýšení 2,5krát, proto vedení FCH apeluje na šetření se všemi energiemi. 
V návaznosti  na  tuto  informaci  pokračuje  děkan:  Abychom  využili  vypnutí  topení  přes 
Vánoce,  bude  upraven  provoz  FCH  následovně:  všem  zaměstnancům  bude  od  19.  12.  do  
23. 12. 2022 a od 2. 1. do 6. 1. 2023 schválena práce v režimu home office. Od 19. 12. 2022 
do 6. 1. 2023 se nebude na fakultě topit a proto není vhodné v této době vypisovat termíny 
zkoušek/zápočtů pro studenty.  
Reaguje Komendová: Studenti tím tedy přijdou o jeden týden zkouškového období. Plánuje 
se posun začátku semestru? Děkan: Ano, studenti tak budou mít méně času na zkoušky, ale 
s posunem semestru se na úrovni VUT zatím nepočítá.  
Sedláček: upozorňuje na vytápění také poslucháren v podlažích nad knihovnou, kde bude po 
dlouhé odstávce v lednu pro zkoušení chladno; dále se dotazuje na to, jak situaci s vysokými 
energiemi  bude  FCH/VUT  řešit  v příštích  letech.  Dojde  k čerpání  financí  z fondů?  Po  kratší 
diskuzi  shrnují  děkan  +  Weiter  +  tajemník:  Zatím  se  tyto  otázky  řeší  na  úrovni  MŠMT  a 
Ministerstva financí. Proběhla diskuze, ze které vyplynulo, že stát nemá možnost zasahovat 
do  fondů  fakult,  prostředky  na  fondech  mohou  být  použity  na  krátkou  dobu  jako  zdroj 
dofinancování doktorandských  stipendií  (nový VŠ  zákon mj. o navýšení  těchto  stipendií  od 
roku 2024). 
 
AD 3)  
Krouská: Stížnost na nový systém  inventur majetku, především na nová pravidla. Zvýšily se 
nároky  na  čas  pracovníků,  kteří  inventuru  prováděli,  dále  systém nebyl  zcela  funkční,  byly 
problémy.  Je nutné dělat  inventuru každý  rok? Reaguje  tajemník:  Inventury  je nutné dělat 
každý rok, je si vědom toho, že neprobíhají v dobré době (vždy se začátkem semestru atd.), 
bude  se  pracovat  na  odstranění  letošních  problémů,  ale  pravidla  budou  zachována.  Jiný 
termín také není možný. 
 
Sedláček:  otázka  sběru  kvalitních  publikačních  výsledků  –  upozorňuje  na  to,  že  díky 
vykazování  i  abstraktů  jako  výsledku  výzkumu  do  Apolla,  kde  všichni  autoři  automaticky 
zaškrtnou políčko pro vykázání do RIV, se tak chybně navyšuje počet výsledků, které se pak 
vykazují  v RIV.  Reaguje Weiter:  Abstrakt  není  výsledek  výzkumu a  nesmí  se  tak  vykazovat. 
Připravuje se nová metodika pro všechny fakulty týkající se vykazování výsledků výzkumu – 
jiná  aplikace  než  Apollo.  Také  je  třeba  v tomto  směru  změnit Metodiku  17+  tak,  aby  více 
odrážela specifika technických VŠ. 
Sedláček:  Je  možné  od  někoho  na  FCH  (OSRK?)  získat  pomoc  při  zdůvodňování  a  popisu 
unikátních  výsledků  VaV?  Tato  činnost  je  pro  akademické  pracovníky  časově  i  odborně 
náročná.  Reaguje Weiter:  Zatím nikoho  takového nemáme,  souhlasí,  že marketing  vědy  je 
nutný. 
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Sedláček: Kdy se bude stěhovat podatelna do nových prostor u vrátnice? 
Děkan: V řádu týdnů, nyní se pracuje na odstranění nedodělků po přestavbě. 
 
Sedláček: Stížnost na uzavření bufetu FCH v době oběda. Na jak dlouho to bude? 
Děkan: Vedení FCH nebylo o tomto záměru ze strany KaM informováno, nevíme, jak dlouho 
tato situace bude, o posile se zřejmě neuvažuje. 
 
Tajemník:  prezentuje  ekonomickou  analýzu  jako  podklad  pro  tvorbu  rozpočtu  FCH, 
dokument  byl  vytvořen  na  základě  požadavků  AS  při  letošním  projednávání  rozpočtu. 
Dokument ve  formátu  .xls bude všem členům AS zaslán k prostudování. Tajemník navrhuje 
společnou diskuzi na úrovni FCH – ředitelé a zástupci AS, tedy EK AS FCH. 
 
V průběhu posledního bodu odchází dr. Pilátová. 
 
Závěrem  předseda  AS  FCH  VUT  v Brně  konstatoval,  že  příští  zasedání  AS  FCH  VUT  se 
uskuteční 15. 11. 2022 ve 14.00 hodin, poděkoval všem za účast a ukončil zasedání. 
 
Brno, 27. 10. 2022           
Zapsala: Ing. Jitka Krouská, Ph.D.           
 
 
 
.....................................                                                    ..…………………………………………. 
   Ing. Jan Zahrádka              prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH                  Předseda KAP AS FCH 
     
 

……………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


